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Zápis č. 12 z online jednání Komise pro 
kulturu a památkovou péči Rady Olomouckého 
kraje dne 13. 5. 2022 (Webex) 
 
 

Přítomni: Nepřítomni (neomluveni): 

Macek Josef, Dis. 
Hanáčková Andrea, Doc. Mgr., Ph.D. 
Komárek Vít 
John František, RNDr. Mgr., Ph.D. 
Ťulpík Josef, Ing. – předseda 
Žmolíková Renáta, Ing. 
Sokolová Milada, Ing. 
Morávek Lukáš, Mgr. 
Auer Radovan 
 
 

 
 

 

 Omluveni: 

 Hryzbilová Monika, Ing. 

Galová Lada, Mgr. 
Hecsková Lucie, Ing. 
Horký Jaromír 
Bardoň Ivan 
Ševčík Otakar 
Čermáková Barbora, Mgr. 
Hasa Miroslav 
 
 

 Hosté:  
Žůrek Jan Bc., radní pro kulturu a památkovou 
péči 
Flora Petr, Ing., vedoucí OSKPP 
Sychra David, vedoucí oddělení kultury 
OSKPP 

  Soušková Sabina, Mgr., vedoucí oddělení  
památkové péče OSKPP  
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Program: 

 
1. Zahájení jednání 

2. Schválení programu jednání 

3. Projednání Koncepce rozvoje kultury, kreativity a památkové péče 

Olomouckého kraje pro období 2022 - 2029 

4. Různé 

Předseda Ing. Josef Ťulpík zahájil jednání, přivítal přítomné.  

Je přítomno 9 členů komise, tato je usnášeníschopná.  

 

2. Program byl schválen bez připomínek. 

 

4. Projednání Koncepce rozvoje kultury, kreativity a památkové péče  

Olomouckého kraje pro období 2022 - 2029 

 

Bc. Jan Žůrek popsal jakým způsobem probíhá příprava Koncepce rozvoje kultury, 

kreativity a památkové péče  Olomouckého kraje pro období 2022 – 2029 – 

paticipativní koncepce, dotazníkové šetření (zpracovatel ONplan lab, s.r.o.). Cílem 

postihnout kulturu ve větší šíři, řada o území dat v tomto kontextu uvedena poprvé, 

grafy. Příprava návrhové části koncepce – oborové skupiny, zvlášť zástupci obcí. 

Akční plán – na strategický dokument budou navazovat cíle (např. vybudování nové 

budovy Vědecké knihovny v Olomouci). Samozřejmě prostor k dalšímu dopracování. 

Podněty 2 typy: 1) terminologické a formální, 2) zásadní připomínky. 

 

Radovan Auer – nekonkrétní a obecný text – vylepšit jasně strukturovaný a sdělený 

cíl, nízkoprahová kultura – hasiči, okrašlovací spolky, přístupnost kultury, EU 

poskytovatel služby. 

Bc. Jan Žůrek – dostupnost, EU prostředky, raj by měl v tom být aktivní. Bod 1. 5. 

Kulturní organizace – 2 podcíle, konkrétní program – akční plán, otázka jestli se do 

toho budeme pouštět, pokud nebudou k dispozici externí zdroje. Není jasné, zda na to 

bude mít kraj vlastní peníze. Nízkoprahová kultura – 1. 2. 1., 1. 2. 4. metodická podpora 

– hasiči, komunitní aktivity, mladí lidé. 

Ing. Josef Ťulpík – koncepce má být vize, příliš složité pro orientaci, lépe vyjádřit na 

formát A4, kde chceme, aby kraj za 7 let byl. 

Bc. Jan Žůrek – gró vize rozvoje, měl být lépe strukturovaný, oblasti rozvoje, že kulturní 

dědictví rozžíváme. 

Doc. Andrea Hanáčková – ukotvení v realitě Olomouckého kraje, německý živel, 

v úvodu adresovat, že vize je dělaná pro Olomoucký kraj, specifikovat.  

Radovan Auer – obecnost, jít přes konkrétní věci – AFO, památky Kopeček, apod. 

Bc. Jan Žůrek – absence německojazyčné linky. Vize se musí přetextovat, regionální 

ukotvení, živější text. 

Ing. Josef Ťulpík – pokud německý živel, tak zařadit také židovský živel (Olomouc, 
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Úsov). 

Mgr. Lukáš Morávek – aby koncepce pomohla při hodnocení dotací, lépe marketingově 

uchopit. 

Bc. Jan Žůrek – podklad pro lepší hodnocení dotací, do úvodní textu není možné dostat 

vše. 

Doc. Andrea Hanáčková – akcentovat mládež, knihovny, muzea, co se bude dělat pro 

mládež. 

Bc. Jan Žůrek – cíl věnovaný mladým lidem, metodologický problém, nemělo by se to 

promíchávat, fenomén v samostatném cíli.  

Doc. Andrea Hanáčková – 1. 2. 3. Systematická podpora rozvoje knihoven – děti a 

mládež v místní knihovně, knihovníci, bod, který by se věnoval speciálním aktivitám. 

Bc. Jan Žůrek – prověříme zda je metodologicky správně dostat indikátor mladých lidí 

na úroveň cílů. 

Doc. Andrea Hanáčková – zapracovat hospodářskou komoru, voucher, stravenka – 

operuje se s tím v textu hodně volně. 

Bc. Jan Žůrek – z národního plánu obnovy, MKČR – výzva na spolupráci kreativců, 

kteří budou spolupracovat s firmami, náš úkol propagovat to a dostat to k těm aktérům, 

kreativní vzdělávání. 

Doc. Andrea Hanáčková – městský architekt, popularizace tohoto postu, zavést 

vyhodnocení. 

Radovan Auer – městský architekt, dny architektury. 

Bc. Jan Žůrek – městský architekt, na zvážení, zda by tam ten indikátor měl být. 

Doc. Andrea Hanáčková – abychom na sebe neušili bič. 

Bc. Jan Žůrek – odpovědnost nemá vždy jen OSKPP, ale i například školství, 

regionální rozvoj. Pro nejbližší období mapování kulturně kreativních odvětví. 

Doc. Andrea Hanáčková – kulturně kreativní průmysly – ambice personální posílení, 

apeluje na realističnost koncepce. 

Bc. Jan Žůrek – nositelem agendy bude inovační centrum, potencionální personální 

posílení by šlo spíše sem, půlúvazek, projekty z krajských prostředků. 

Doc. Andrea Hanáčková – oceňuje jazyk koncepce. Příspěvkové organizace – ředitelé 

evaluace – jak jsou myšleny, snaha o kvalitativní hodnocení. 

Bc. Jan Žůrek – dnes je hodnocen ředitel, nikoli organizace, jestli je to pouze o řediteli 

nebo o hodnocení organizace. Neodstatečně umožňuje hodnotit – multuplikační efekt 

u akcí, jak se celý systém hodnocení dá inovovat – bude se propisovat do toho co 

hodnotí kraj. V Brně ohlas. Kreativní Praha – potenciální partner. 

Doc. Andrea Hanáčková – aby ředitelé byli dotazováni, zda je jim jasné zadání od 

kraje, že kraj ví co chce – zpřesňovat v ročních cyklech. 

Bc. Jan Žůrek – ředitelé předkládají 3-leté a roční plány činnosti. 

Doc. Andrea Hanáčková – málo akcentováno téma digitalizace archivních fondů, 

muzejí a knihoven. 

Bc. Jan Žůrek – digitalizace – co je potřeba v rámci tří let dělat úzce se zaměřením na 

příspěvkové organizace. 
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Mgr. Lukáš Morávek – digitalizace, propagace kulturních aktérů, možnost on-line 

přenosů akcí. 

Doc. Andrea Hanáčková – QR kód. Dále poděkovala panu radnímu a OSKPP zacelý 

proces přípravy. 

 

Komise se shodla, že je potřeba přeformulovat text vize. Ostatní připomínky nejsou tak 

zásadního charakteru, ale budou dále řešeny. 

 

 

4. Různé 

Nebyl diskutován žádný bod. 

 

Závěr jednání 

Předseda poděkoval přítomným za aktivní účast a ukončil schůzi. 

Příští jednání komise se uskuteční jako výjezdní 16. 6. 2022, sraz v hospůdce Isolde 

v Račím údolí (Uhelná 126) – ve 13 hod. oběd, program bude následovat od 14 hod., 

pozvánka bude členům komise s předstihem zaslána a budou vyzvání k závaznému 

potvrzení účasti. 

 

V Olomouci 16. 5. 2022 

Zapsala: Mgr. Sabina Soušková                       

 

 

 

        Ing. Josef Ťulpík, v. r. 

                                                                                        předseda komise 

 

Vyjádření garanta:  

 
 


